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ΤΕΥΧΟΣ

ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΕΙΣ ΣΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΤΟΥ ΕΣΠΑ 
ΓΙΑ ΤΙΣ ΜΜΕ ΠΡΟΤΕΙΝΕΙ ΤΟ ΤΕΕ/ΤΚΜ
Επιστολή προς τον υπουργό Ανάπτυξης, Κ. Χατζηδάκη
 

ΔΙΑΒΟΥΛΕΥΣΗ ΓΙΑ ΤΟ ΧΩΡΟΤΑΞΙΚΟ

Την τροποποίηση -σε δύο σημεία- της υπουρ-
γικής απόφασης, που αφορά το πρόγραμμα του 
ΕΣΠΑ 2007-2013 για την ενίσχυση των ΜΜΕ 
μεταποίησης, τουρισμού, χονδρικού εμπορί-
ου και υπηρεσιών, προτείνει το ΤΕΕ/ΤΚΜ, με 
επιστολή προς τον υπουργό Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας, Υποδομών, Μεταφορών και 
Δικτύων, Κωστή Χατζηδάκη.
Όπως επισημαίνεται στην επιστολή, το πρό-
γραμμα αποτελεί μεν θετική πρωτοβουλία, 
η οποία θα αποτελέσει χρήσιμο εργαλείο για 
τους μηχανικούς, αλλά προτείνεται να τροπο-
ποιηθεί στα σημεία που αφορούν α) τον ελά-
χιστο επιχορηγούμενο προϋπολογισμό και 
β) τη δυνατότητα ένταξης συστεγαζόμενων 
επιχειρήσεων, με έδρα μισθωμένη ή δωρεάν 
παραχωρούμενη ή χρησιμοποιούμενη και ως 
κατοικία.Το πλήρες κείμενο της επιστολής 
ακολουθεί:
 
“Αξιότιμε κ. Υπουργέ,
Το ΤΕΕ/ΤΚΜ αναγνωρίζει ότι η προκήρυξη από 
το Υπουργείο Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,  
Υποδομών, Μεταφορών & Δικτύων, του Προ-
γράμματος «Ενίσχυση Μικρομεσαίων Επιχει-
ρήσεων που δραστηριοποιούνται στους τομείς 
Μεταποίησης, Τουρισμού, Εμπορίου - Υπηρε-

σιών»  είναι μια θετική πρωτοβουλία με στόχο 
την χρηματοδότηση  υφιστάμενων, νέων και 
υπό σύσταση πολύ μικρών και μεσαίων επι-
χειρήσεων που θα πραγματοποιήσουν επενδύ-
σεις προσανατολισμένες στην καινοτομία, στην 
εξωστρέφεια, στο περιβάλλον και στις τεχνο-
λογίες πληροφορικής ώστε να βελτιώσουν την 
ανταγωνιστική τους θέση.
Πιστεύουμε ότι το συγκεκριμένο πρόγραμμα 
μπορεί να αποτελέσει ένα χρήσιμο εργαλείο 
στα  χέρια των μηχανικών μελών μας, που θέ-
λουν να δημιουργήσουν μια νέα επιχείρηση ή 
να εκσυγχρονίσουν την ήδη υφιστάμενη ατο-
μική ή εταιρικής μορφής επιχείρησή τους με 
χρηματοδότηση από τα κονδύλια του ΕΣΠΑ.
Γι’ αυτό το λόγο το ΤΕΕ/ΤΚΜ ήδη υλοποιεί δρά-
σεις προώθησης και διαρκούς ενημέρωσης 
των μελών του (ειδική ενότητα στην ιστοσελί-
δα, ενημερωτικές εκδηλώσεις κ.α.) σχετικά με 
τις δυνατότητες που προσφέρει το πρόγραμμα. 
Στο πλαίσιο αυτών των δράσεων και της αμφί-
δρομης επικοινωνίας που αναπτύξαμε με τα 
μέλη μας, εντοπίσαμε κάποια σημεία στο πρό-
γραμμα, τα οποία πιστεύουμε ότι μπορούν να 
τροποποιηθούν ώστε να ενθαρρύνουν περισ-
σότερους συναδέλφους μηχανικούς, ιδιαίτερα 
νέους, οι οποίοι πλήττονται και περισσότερο 

από την οικονομική κρίση, να ενταχθούν στο 
πρόγραμμα. Προτείνουμε την τροποποίηση του 
προγράμματος στα εξής σημεία :
α) Κατάργηση ή δραστική μείωση του ελάχι-
στου επιχορηγούμενου προϋπολογισμού κάθε 
επενδυτικής πρότασης δυνητικού δικαιούχου 
ενίσχυσης.
β) Δυνατότητα ένταξης στο πρόγραμμα συστε-
γαζόμενων επιχειρήσεων με έδρα μισθωμένη 
ή δωρεάν παραχωρούμενη ή χρησιμοποιούμε-
νη και ως κατοικία. Προϋπόθεση, μεταξύ των 
υπολοίπων, η υποχρέωση του δυνητικά δι-
καιούχου, να υποβάλλει σχέδιο κάτοψης, στο 
οποίο θα σημειώνεται ο διακριτός χώρος που 
χρησιμοποιεί κατά αποκλειστικότητα ως επαγ-
γελματική έδρα και σχετική υπεύθυνη δήλω-
ση. Επίσης να τεκμηριώνει ότι οι δαπάνες που 
υποβάλλει αφορούν τους χώρους αποκλειστι-
κής επαγγελματικής χρήσης 
Στην σημερινή οικονομική κρίση θεωρούμε 
ότι οφείλουμε να ενισχύσουμε με όλες μας τις 
δυνάμεις κάθε πρωτοβουλία που θα ενισχύει 
την ανάπτυξη και την ανταγωνιστικότητα εξω-
στρεφών και καινοτόμων επιχειρήσεων, με σε-
βασμό στο περιβάλλον. 
Σε αυτή την κατεύθυνση παραμένουμε στη δι-
άθεσή σας  για οποιαδήποτε συνεργασία”  n

Ξεκίνησε την Πέμπτη 14 Μαρτίου, κατά την ει-
δική δημόσια συνεδρίαση του Περιφερειακού 
Συμβουλίου Κεντρικής Μακεδονίας, η πρώτη 
φάση διαβούλευσης για τη μελέτη που αφορά 
στην αξιολόγηση – αναθεώρηση και εξειδίκευση 
του θεσμοθετημένου Περιφερειακού Πλαισίου 
Χωροταξικού Σχεδιασμού και Αειφόρου Ανάπτυ-
ξης της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας.
«Είναι επιτακτική η ανάγκη για ένα νέο όρα-
μα μέσα από τη χάραξη νέων πολιτικών και τη 
διαμόρφωση νέων κατευθύνσεων, με στόχο να 
δοθεί ώθηση στην οικονομία, και να επαναπροσ-
διοριστεί ο ρόλος της Περιφέρειας Κεντρικής 
Μακεδονίας, τόσο σε εθνικό επίπεδο, όσο και 
σε συνάρτηση με την Ευρωπαϊκή Ένωση, ώστε 
να ανταποκριθούμε στις προκλήσεις και τις 
αναπτυξιακές προοπτικές του μέλλοντος»,  υπο-
γράμμισε, κατά την εισήγησή του, ο Περιφερει-
άρχης Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολος Τζιτζι-
κώστας. Αναφέρθηκε στην ανάγκη δημιουργίας 
«μιας διεθνώς ανταγωνιστικής Περιφέρειας, 
που θεμελιώνεται πάνω σε δραστηριότητες υψη-
λής προστιθέμενης αξίας, με έμφαση στην εξω-
στρέφεια, τη σύγχρονη επιχειρηματικότητα της 
γνώσης και της καινοτομίας και την ενσωμάτωση 
της αειφορικής διαχείρισης των πόρων».
Στη συνέχεια, ο Αντιπεριφερειάρχης της Π.Ε. 
Σερρών και αρμόδιος του τομέα υποδομών και 
χωρικού σχεδιασμού της ΠΚΜ Γιάννης Μωυσι-
άδης παρουσίασε αναλυτικά τις θέσεις της διοί-

κησης της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας 
για τη μελέτη αξιολόγησης του νέου Περιφερει-
ακού Χωροταξικού Σχεδιασμού. Όπως τόνισε 
ο κ. Μωυσιάδης, απαιτείται η προσαρμογή των 
στρατηγικών κατευθύνσεων και των προτεραι-
οτήτων του ΠΠΧΣΑΑ στις νεότερες ανάγκες και 
δεδομένα, με έμφαση σε κομβικούς τομείς της 
οικονομίας, όπως ο πρωτογενής και δευτερο-
γενής τομέας (βιομηχανία, εξόρυξη) και ο του-
ρισμός. Ο κ. Μωυσιάδης έκανε λόγο για επα-
ναπροσδιορισμό του πρωτογενούς τομέα στην 
οικονομία της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδο-
νίας μέσα από την αναδιάρθρωση της γεωργίας 
και τη βελτίωση της παραγωγικότητας και της 
ανταγωνιστικότητας των προϊόντων, καθώς και 
τη διάδοση σύγχρονων γεωργικών πρακτικών 
στο πλαίσιο μιας αειφορικής προσέγγισης.
Σχετικά με τον τομέα της βιομηχανίας, ο κ. Μωυ-
σιάδης δήλωσε ότι στόχος του νέου ΠΠΧΣΑΑ πρέ-
πει να είναι η χωρική οργάνωση της διάσπαρτης 
μεταποιητικής δραστηριότητας, ενεργοποιώντας 
τη χρήση νέων χωροταξικών εργαλείων για την 
ανάπτυξη και οργάνωση επιχειρηματικών πάρ-
κων. Αναφερόμενος στον τομέα της εξόρυξης, 
ο κ. Μωυσιάδης τόνισε ότι «τα σημαντικά κοι-
τάσματα ορυκτών που έχουν καταγραφεί καθώς 
και αυτά των αδρανών υλικών που υπάρχουν σε 
διάφορα σημεία της ΠΚΜ θα πρέπει να αξιοποι-
ηθούν, δίνοντας ώθηση στην τοπική οικονομία, 
αλλά με πολύ αυστηρούς όρους και σωστή δι-

αχείριση ώστε να προστατευθεί το φυσικό και 
ανθρωπογενές περιβάλλον».
Ο κ. Μωυσιάδης αναφέρθηκε και στις τουριστι-
κές δραστηριότητες, υπογραμμίζοντας ότι πρέπει 
να δοθεί έμφαση στην ανάπτυξη άλλων μορφών 
τουρισμού στην ενδοχώρα της Περιφέρειας Κε-
ντρικής Μακεδονίας, όπως ορεινός τουρισμός, 
αγροτουρισμός, οικοτουρισμός, πολιτιστικός και 
θρησκευτικός τουρισμός, καθώς και να αξιοποι-
ηθεί το φυσικό τοπίο και το αξιόλογο πολιτιστικό 
και οικολογικό απόθεμα της ΠΚΜ, με σκοπό την 
ισόρροπη τουριστική ανάπτυξη τόσο στην παρά-
κτια ζώνη όσο και στην ενδοχώρα.
Ακολούθησε η παρουσίαση της Α΄φάσης της 
μελέτης «Αξιολόγησης-Αναθεώρησης και Εξει-
δίκευσης του θεσμοθετημένου Περιφερειακού 
Πλαισίου Χωροταξικού Σχεδιασμού και Αει-
φόρου Ανάπτυξης της Περιφέρειας Κεντρικής 
Μακεδονίας» από μελετητική ομάδα του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιματικής 
Αλλαγής και υπηρεσιακά στελέχη της ΠΚΜ, 
καθώς και η ανταλλαγή απόψεων επί του θέμα-
τος από όλες τις παρατάξεις στο Περιφερειακό 
Συμβούλιο, εκπροσώπους των επιμελητηρίων 
και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Η διαδικασία 
θα ολοκληρωθεί με την κατάθεση των θέσεων 
των εμπλεκόμενων φορέων, οι οποίες θα πρέ-
πει να συγκροτηθούν σε μία ενιαία πρόταση, να 
εγκριθεί από το Περιφερειακό Συμβούλιο και να 
σταλεί στο ΥΠΕΚΑ.  n


